
VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELİ-TESTÜLET 
ENCS 
 

Szám: 1-13/2008 

JEGYZİKÖNYV 
a Képviselı-testület Encs Városháza Nagytermében 

2008. november 24 -én 
 13.30 órai kezdettel tartott ülésérıl 

 
Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek,  
dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc,  Karsai Attila, Kovács István, Molnárné Juhász Éva, 
Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt : Dobozi Gábor helyi képviselı. 
Késıbbi érkezését bejelentette: Kléri Bertalan és Sohajda István helyi képviselı. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens, Szarka Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Ferencsák Sándorné 
Pénzügyi Irodavezetı, Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Pásztor András, Kércsi Tibor 
intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, Juhász Zsolt ETKT 
munkaszervezet-vezetı, Veres Marianna belsı ellenır, Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok, Garami 
Antal CKÖ elnök. 
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 11 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Kovács István és Takács László képviselıket, majd tájékoztatja 
a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) A 2008. évi költségvetési rendelet módosítása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

3.) A 2008.évi költségvetés I-III. negyedévi alakulása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

4.) Az Önkormányzat 2009. évi koncepciója 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

5.) Beszámoló az ETKT tevékenységérıl 
 Elıadó: Juhász Zsolt munkaszervezet-vezetı 
 
6.) Indítványok, bejelentések 
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ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
  
Bratu László polgármester  kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a bizottsági 
ülésen három kérdés vetıdött fel, melyre akkor nem kaptak választ. Ezek a következık:  

- a LEADER munkaszervezet bérleti jogviszonyának idıtartama és a bérleti díj összege,  
mi a megállapodás alapja pl. az önkormányzat ide vonatkozó rendelete alapján történt-e 
licit útján vagy más szempont alapján került megállapításra a díj? 

- hogyan biztosítja a Tőzoltóság az új mentıszer önerejét? 
- mi volt az oka annak, hogy a közoktatási intézmények infrastrukturális fejlesztési 

pályázata nem kapott támogatást? Az egyik bizottsági tag szerint ez egy egyszerő pályázat 
volt, akkor hogyan lehet az, hogy a megírt pályázat nem felelt meg a kormányrendeletben 
foglaltaknak? 

 
Bratu László polgármester  sajnálatosnak tartja, hogy a bizottságon részt vevı hivatal vezetıje nem 
tudott választ adni ezen kérdésekre. Ennek oka az információhiány, a tájékozatlanság. 
A válaszokat az alábbiakban adja meg: 
 - A Petıfi út 62. sz. alatti irodahelyiséget a LEADER központ bérli 5 éves futamidıre 1000 
Ft/m2 bérleti díjért november 1-tıl. A díj összege így 120.000.- Ft/hó + ÁFA, azaz a várható éves 
bevétel 1,5 millió forint. A bérleti jog létrejöttéhez átalakítás vált szükségessé, mert a két 
irodahelyiséget össze kell nyitni. Mivel a kivitelezı az FK Raszter volt és még garanciális az épület, 
így folyik velük az egyeztetés, hogy az átalakítás miatt a szavatossági igényt az önkormányzat ne 
veszítse el. 
A Vidékfejlesztési Iroda az átalakítás után leköltözik a földszinti kis irodahelyiségbe, mert neki 21 
m2 külön iroda szükséges. 
 - A Tőzoltóság az új mentıszert elhozhatta, azzal, hogy az önerıre késleltetett fizetési 
lehetıséget kaptak. Nem kellett egy összegben kifizetni az önrészt, hanem részletekben kerül 
teljesítésre az Országos Katasztrófavédelmi Fıigazgatóság engedélyével. 
 - A Petıfi iskola aula pályázata azért nem nyert, mert a rendelkezésre álló keretben nem volt 
lehetısége a fıhatóságnak 50 millió forintos támogatást nyújtani. Összesen 3 db. 30 millió forintos, 
illetve több 4-8 millió forint közötti elképzelés nyert támogatást. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy valóban részt vett a bizottság ülésén és ismertette a 
pályázattal kapcsolatos leveleket, a mentıszer kapcsán elmondta, hogy a Tőzoltóság fogja kifizetni 
az önrész összegét és arról is tájékoztatta a bizottságot, hogy a 21m2 bérleti díja a vidékfejlesztési 
irodától 30 ezer forint havonta, és a LEADER munkacsoport bérleti szerzıdése még nincs megkötve 
az átalakítás elvégzésének hiánya miatt. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában a képviselı testület a tájékoztatót egyhangúlag elfogadja. 
 
Napirend tárgya:        Elıadók 
 
2.)2.)2.)2.) A 2008. évi költségvetési rendelet módosítása   Bratu László 
  polgármester  

       
Bratu László polgármester elmondja, hogy a következı napirendi pontok az önkormányzat létérıl 
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szólnak. Kiderül, hogy tud-e az intézményrendszer december 31-ével olyan zárást produkálni, mely 
kizárja, hogy a 2009-es év veszteséggel induljon. 
Megkérdezi a jelenlévı Pénzügyi Irodavezetıt, kívánja-e kiegészíteni az anyagot? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı a kiegészítésében elmondja, hogy az elıirányzat 
módosítások kerültek átvezetésre. pl. kereset kiegészítés, az egyes intézmények átvett 
pénzeszközeinek módosulásai, az ÖNHIKI-s támogatás összege. Kiemeli, hogy még a negyedik 
negyedévben is jelentıs módosítások várhatóak. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága megtárgyalta az 
elıterjesztést és megállapította, hogy az elıirányzat módosításokra a központilag engedélyezett 
pótelıirányzatok, a kereset kiegészítések, az ÖNHIKI megítélése és a testület által korábban 
engedélyezett átcsoportosítások, a 2007. évi pénzmaradvány jóváhagyása miatt került sor. Tudni kell 
azonban, hogy a módosítások még nem teljes körőek 2008-ra vonatkozóan, hiszen pl. a két iskola 
esetében a létszámleépítésbıl adódó pályázati összegek, a tankönyvek ingyenessé tétele és még 
néhány jelentıs tétel nem teljesen ismertek, valamint még hátra van az október- november- december 
hónapok gazdálkodása. Így még januárban lesz egy rendeletmódosítás. Ezzel együtt a bizottság a 
módosítás elfogadását javasolja a képviselı-testületnek. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bár a 
bizottsága nem szokott pénzügyi tárgyú elıterjesztésekkel külön foglalkozni, a kérdés súlya folytán 
most mégis tárgyalta a pénzügyi napirendeket. Úgy vélik az anyag olvastán, hogy a korábban 
megfogalmazott aggodalmak némileg enyhültek. Az is kiderült, hogy az intézmények a saját 
bevételeiket alultervezték. A létszámleépítés eredménye, a negyedik negyedévi kiegészítés és a 
mővészeti oktatási normatíva átvezetése esetén a kép pozitív. Az óvodánál 1,5 milliós mínusz van, 
melyet enyhíthet a megpályázott összeg. Óriási nagyságrendő a szociális kiadás, az összköltségvetés 
6-8 %-át teszi ki. 
Mindemellett a bizottság az anyagot nehezen értelmezhetınek találta, ezért a jövıre nézve kérik az 
intézmények vezetıit és a pénzügyi irodát, hogy rövid szöveges magyarázattal segítsék a laikus 
képviselıket a könnyebb megértésben.  
A bizottság 4:1 arányban támogatja a rendelet módosításának elfogadását. 
 
Bratu László polgármester hangsúlyozza, hogy a költségvetés készítésekor és beszámolókkor 
használt táblák a Magyar Államkincstár által elfogadott formátumban készülnek, de egyetért azzal, 
hogy szöveges magyarázat is készüljön melléjük az érthetıbb anyag létrehozásához. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 10 igen szavazat és 1 
tartózkodás mellett az alábbi rendeletet alkotja: 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testületének  

17/2008. (XI.25.) Ör. sz. rendelete 
 az önkormányzat 2008. évi költségvetésérıl szóló  

2/2008. (II.26.) Ör. sz. rendelet módosítására 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete tekintettel a központilag 
engedélyezett pótelıirányzatokra , az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. 
tv. 74. § (1)-(4) bekezdése, valamint az államháztartás mőködési rendjérıl szóló 
217/1998.(XII.30.) Korm. sz. rendelet 53. §-a alapján a 2/2008.(II.26.) Ör. sz. 
rendeletének módosításáról a következı rendeletet alkotja.  
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1.§. 
A 2/2008.(II.26.) Ör. sz. rendelet ( a továbbiakban: Ör. ) 3.§ (2) bekezdésében 
meghatározottak alapján az 1.,2. számú mellékletekben részletezett bevételi és 
kiadási elıirányzatok e rendelet 1-2. számú mellékletben foglaltak szerint 
módosulnak. 
 

2. § 
Az elıirányzatok megváltozásának a költségvetésen történı átvezetésérıl a jegyzı 
gondoskodik.  
 

3. § 
(1) Az Ör. 4.§-a helyébe az alábbi rendelkezés lép:  
 
4.§ A kisebbségi önkormányzatok bevételi és kiadási elıirányzatait a rendelet 2/13. 
és 2/14. sz. mellékletei tartalmazzák. 
 
A képviselı-testület az önkormányzat 2008. évi módosított elıirányzatát az alábbi 
tartalommal állapítja meg: 
 
Bevétel: 2.535.861 eFt 
Ezen belül:  

Önkormányzat mőködési bevétele:       636.352 
Támogatások, kiegészítések:     1.291.200 
Felhalmozási bevételek:          20.000 
Átvett pénzeszközök:         392.333 
Finanszírozási bevételek:        135.255 
Elızı évi pénzmaradvány:          60.721 
 

Kiadás: 2.535.861 eFt 
Ezen belül: 
 Személyi juttatás:      1.092.661 
 Munkaadókat terhelı járulékok:       340.937 
 Dologi jellegő kiadások:        546.754 
 Szociálpolitikai juttatás:        179.999 
 Felhalmozási kiadás:         136.836 
 Finanszírozási kiadás:           87.873 
 
 

4.§ 
E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 

Kmf. 
 

 
  Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk. 

  polgármester      jegyzı 
 

( A rendelet mellékletei a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Napirend tárgya:                 Elıadó 
 
3.)3.)3.)3.) A 2008. évi költségvetés I-III. negyedévi alakulása               Bratu László 

                         polgármester 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a jelenlévı Pénzügyi Irodavezetıt, kívánja-e kiegészíteni az 
anyagot? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı a kiegészítésében elmondja, hogy összönkormányzati 
szinten a kiadási oldal teljesítése 70%-on van, tehát idıarányos, de 32 millió forint nagyságrendben 
van az önkormányzatnak kifizetetlen számlája november 17-i állapot szerint. Ezt figyelembe véve kb. 
75%-os a teljesítés, de az egyes intézmények között is jelentıs a különbség. Van aki felette van az 
idıarányos résznek, van aki jelentısen alatta marad. A zárolás a legsúlyosabb rész, melynek 
bekövetkezése a költségvetés elfogadása óta valamennyi ülésen hangsúlyozásra került. Ez biztosan 
átvezetésre fog kerülni minden szakfeladaton és a hivatalon is. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága megtárgyalta az 
önkormányzat 2008. évi költségvetésének I-III. negyedévi alakulásáról szóló tájékoztatót. 
Megállapította, hogy mint azt már a költségvetés elfogadásakor is tudták az intézmények nagyon 
nehéz év elé nézett a város. Az állami normatívák végleges megjelenítésekor méginkább 
beigazolódott a félelem. A költségvetést 2.363.848 ezer Ft bevétellel és kiadással fogadta el a 
testület. A forráshiány mértéke 126.915 ezer Ft volt. Mára az eredeti elıirányzat 166.777 ezer 
forinttal nıtt, így a módosított elıirányzat 2.527.625 ezer Ft. Ennek oka, hogy 110.168 ezer Ft-tal 
nıtt az állami támogatások összege, melybıl az ÖNHIKI-s támogatás 36.860 ezer Ft. Az intézményi 
saját bevételek is nıttek valamelyest, de meghatározó szerepet nem töltenek be. Sajnos teljesítésük 
jelentıs eltérést mutat az egyes intézmények között: 31,67% és 85,12% között mozog. A bizottság 
bízik benne, hogy a IV. negyedévben még változik a helyzet. 
Nagyon alacsony a felhasználási célra átvett pénzeszközök teljesítése is: 9,46%. Tekintettel arra, 
hogy itt lettek tervezve a pályázat útján megvalósuló beruházások forrásai, ezek várhatóan a 
negyedik negyedévben realizálódnak. 
Összességében önkormányzati szinten 72,34%-ban teljesültek a bevételek. 
A kiadások teljesítése a forrásképzıdés ütemében alakult. Sajnos egész évben likvidproblémák 
nehezítették az intézmények helyzetét. Ennek enyhítésére 33 millió forint rövid lejáratú hitel 
felvételére került sor. Ennek ellenére intézményeinknél jelenleg is kb. 32 millió forint összegben 
kifizetetlen számla halmozódott fel. 
Mindezek alapján megállapítható, hogy az önkormányzat a mőködés pénzügyi hátterét egyre 
nehezebben tudja biztosítani. A kiadások teljesítésének alakulásában is eltérések vannak az 
intézmények között: 65,65% és 80,73% között mutatkoznak teljesítések. A teljesség kedvéért 
azonban itt meg kell említeni, hogy az utolsó negyedévben esedékes elıirányzat módosítások még 
szépíthetnek ezeken a mutatókon. 
Összönkormányzati szinten 70,76%-os a kiadási elıirányzat teljesítése. Ugyanakkor itt kell felhívni 
az intézményvezetık figyelmét, hogy a költségvetési rendeletben elıírt 10%-os zárolásra a kimutatás 
szerint sor kerül. Felvetıdött annak a kérdése is, hogy a fejlesztések szakfeladatnak számítanak –e az 
elvonás szempontjából? A bizottság véleménye szerint igen és így – ha az idén már nem is lehet-  
jövıre e szakfeladatra is javasolja a bizottság kiterjeszteni a zárolást, természetesen ha lesz ilyen. 
Ugyancsak lényeges, hogy az önkormányzati támogatásban részesített intézmények a közüzemi 
költségek, a vásárolt élelmezés és az elmaradt programok tervezett költségeit nem csoportosíthatják 
át. A pénzügyi szakma véleménye szerint az intézmények utolsó negyedévben végzett szigorú, 
takarékos gazdálkodásával az önkormányzat hiány nélkül zárhatja a költségvetési évet. 
A bizottság ezt a véleményt úgy egészíti ki, illetve módosítja, hogy ez összönkormányzati szinten 
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valószínőleg így lesz, de lesznek olyan intézmények, melyek esetlegesen túlfinanszírozásra kerülnek, 
esetleg jelentıs kifizetetlen számlái maradnak. Ha így lesz, azt kell megvizsgálni, hogy mennyiben 
felelıtlen gazdálkodás ennek az oka és mennyire tervezési hiba. Ilyen esetekben visszafizetési 
kötelezettség terheli az intézményeket. 
A Pénzügyi Bizottság a 2008. évi költségvetés I-III. negyedévi alakulásáról készített tájékoztatót az 
elmondottak mellett elfogadásra javasolja. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság ülésén részt vett a pénzügyi iroda vezetıje és választ adott a felmerült kérdésekre. Sajnos 
igaz az, hogy a város költségvetésének jelentıs hányadát teszi ki a szociális elıirányzat. A 10 %-os 
zárolás azt eredményezte, hogy a bizottság már félévtıl nem adott visszatérítendı átmenti segélyt a 
krízishelyzetbe került családoknak. Ezzel is azon igyekezett a bizottság, hogy a szociális terület ne 
okozzon olyan nagy problémát a város gazdálkodásában. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy a két 
napirend szorosan összefügg. Vitatja a pénzügyi bizottság azon álláspontját, mely szerint lesznek 
olyan intézmények, melyek nem teljesítik a költségvetési elıirányzatukat, bár sok a kifizetetlen 
számla. A teljesítésben óriási a szóródás: 41% és 81% között mozog, ami arra utal, hogy egyes 
intézményeknél már a tervezés is komolytalan volt. Hasonlóképpen aránytalanságok fedezhetıek fel 
a dologi kiadásoknál is. Az elıirányzat módosításoknak biztosítani kell a fedezetet a következı 
negyedévben a pénzügyi egyensúly beállásához. Egyetlen intézmény jelezte, hogy nem fog kijönni az 
elıirányzatából, de úgy véli ott is rendezıdik a helyzet az év végére. 
Hangsúlyozza, hogy az egész város költségvetését és azon intézmények mőködését veszélyeztetik a 
felelıtlenül gazdálkodók, akik korrekt módon terveztek és hajtják végre a költségvetést.  
 
Bratu László polgármester emlékezteti a képviselıket, hogy korábbi döntésüknek megfelelıen a 
Pénzügyi Iroda még decemberben is ad majd tájékoztatást a gazdálkodás helyzetérıl. Még egyszer 
hangsúlyozza, hogy valamennyi intézményvezetı felel az intézménye költségvetéséért. Nincs 
lehetıség a sarokszámok módosítására, mert az a 2009-es évet lehetetlenítené el. Azzal nem ért 
egyet, hogy a fejlesztési elıirányzat is kerüljön zárolásra, mert ezen pénzeszköz a közösségi 
feladatok pl. intézményfejlesztés, korszerősítés saját erı igényét biztosítja. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı úgy véli már csak azért is nehéz lenne hozzányúlni a 
fejlesztési kiadásokhoz, mert 2008-tól már csak pályázat útján lehet fejlesztés, amihez önerı 
szükséges. Ennek hiányában az elszámolásokkal gond lenne. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsági véleményt az 
alapozta meg, hogy a fejlesztésekhez sokszor az eredetileg tervezettnél nagyságrendekkel nagyobb 
önerıt kellett utóbb biztosítani, mint azt eredetileg tervezte az önkormányzat. Az a cél, hogy a tervek 
készítésekor számítottaktól a kivitelezési szakaszban ne lehessen eltérni, hogy ne a finanszírozásból 
kelljen elvonni a hiányzó erıforrást. 
 
Bratu László polgármester egyetért a bizottság utóbbi igényével, de hangsúlyozza, hogy a szürke 
iskola felújításánál sem azért kellett többletforrást biztosítani, mert rossz volt a tervezés, hanem mert 
a falszerkezet megbontása után derült ki, hogy az alapvezetéket is cserélni kell olyan rossz állapotban 
van. Ez elıre nem volt látható és tervezhetı. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és a tájékoztatót 
egyhangúlag tudomásul veszi. 
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Napirend tárgya:           Elıadó 
 
4.)4.)4.)4.) Az Önkormányzat 2009. évi koncepciója     Bratu László         
           polgármester 
              
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a koncepciókészítés idıpontját elıíró jogszabályt 
módosítani kellett volna, hiszen az alapul szolgáló döntések meghozatalához szükséges információk 
még nem állnak rendelkezésre. Az azonban már most bizonyos, hogy az intézmények a közcélú-
közhasznú foglalkoztatásból kizárásra kerülnek, pedig ez eddig jó lehetıség volt a létszámban és 
feladatellátásban lévı lyukak betömésére. Jelenleg úgy fest, hogy csak az önkormányzat pályázhat és 
a pályázható létszám is jelentısen szőkül. 
Ezen információk hiányában a koncepciót várhatóan legalább egyszer, de lehet hogy kétszer is 
módosítani szükséges. Sajnos már látszik, hogy a 2009-es év tovább viszi a 2008-as év problémáit. 
Az önkormányzat költségvetésének 70-72 %-a bér és járulékteher. A maradék 30% az intézmények 
finanszírozását kellene, hogy biztosítsa, holott az árak miatt a dologi kiadások is emelkednek. Ilyen 
intézményszerkezetben a 2009. évben a költségvetés nem végrehajtható. A gazdálkodást 
elısegítendı, az erıket koncentrálandó módosítások szükségesek. Ehhez kéri a közös bölcseletet és 
egyben felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy a bizottság a koncepciót 
megvitatta. Megállapította, hogy a készítıje a pénzügyi iroda elızı években megszokott 
gyakorlatának megfelelı tartalommal és formában készítette el azt. A koncepció 4 fı részbıl áll:  
- általános elvek, 
- a kormány gazdaságpolitikájának fı vonásai, 
- a helyi önkormányzatok 2009. évi szabályozásával elérendı fı célok, 
- a költségvetés bevételei, a mőködési kiadások tervezett jellemzıi. 
Emlékszik mindenki az egy évvel ezelıtti koncepcióra. Akkor azt mondtuk, hogy 2008 a túlélés éve 
lesz. És ez így lett igaz! 
Alighanem hiány nélkül zárjuk majd az évet. De mi lesz 2009-ben?  
Az önkormányzat gazdálkodásában a bevételi források között jelentıs szereppel bír az állami 
támogatások nagyságrendje. Az intézmények saját bevételi lehetıségei korlátozottak, behatároltak. 
Új források képzésére nincs mód és lehetıség. A jelenlegi állapot szerint a normatív állami 
támogatások összege 25-30%-os csökkenést mutat. Ezek alapján sajnálattal mondható ki, hogy az 
önkormányzat és intézményei semmilyen bevételi lehetıségrıl nem mondhat le, sıt szigorítani kell 
az adófeltárás, adófelderítés és behajtás rendszerét. Az intézményi bevételek tervezése az elmúlt két 
évi átlagosított bevétel alatt nem maradhat. Mai számítások szerint az önkormányzat biztosan 
forráshiányos lesz, így fel kell készülni az ÖNHIKI-s pályázat benyújtására. Várhatóan a bevételi 
oldalon nem lesz lehetıség többlettel számolni, illetve a 2008-as szint tartása is nehézséget okozhat. 
Éppen ezért a kiadási oldalt is alaposan át kell tekinteni és csökkenteni kell azt annak ellenére, hogy 
az árak, díjak folyamatosan emelkednek. 
Mindezeket figyelembe véve a koncepció megfogalmazza a jövı év legfontosabb feladatait, mellyel 
egyet kell érteni. A megjelölt célok megvalósításáért kell küzdeni. Legyen elfogadható szintő az 
intézményi mőködtetés, legyenek biztosítva a városüzemeltetési feladatok. A döntéseket a 
mőködıképesség megırzését szem elıtt tartva kell meghozni. Figyelemmel kell lenni a már felvett 
hitelek tıke- és kamatterheire. A felhalmozási kiadások csak a rendelkezésre álló felhalmozási- és 
tıkejellegő bevételek függvényében tervezhetıek. A gazdálkodási egyensúlyt mindenáron biztosítani 
kell. 
A koncepció az általános elvek 11. pontjában érinti az elrendelt átvilágítást, illetve az 
intézményhálózat racionalizálását. Nem a teljesség igényével teszi ezt, amikor kiemeli az ún. 
kiskincstár felállításának lehetıségét, illetve szükségszerőségét. A bizottság módosítását javasolja 
ezen pontnak úgy, hogy a kiskincstárral kapcsolatos rész helyébe az alábbiak kerülnének: 
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Külsı szakértı javaslatot tett az intézményrendszer átalakítására. A képviselı-testületnek kell 
véglegesen döntenie a javaslatról. Ennek függvényében kell a 2009-es évet tervezni. 
 
Mindezekkel kiegészítve a bizottság javasolja a koncepció elfogadását, azzal, hogy a változtatás 
lehetıségét a költségvetés elkészítéséig tartsa fenn a képviselı-testület, hogy az utóbb ismertté váló 
fontos információkhoz igazítható legyen. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke egyetért azzal a 
meglátással, hogy akár egy hónapon belül is változás várható. Két javaslat szem elıtt tartását kéri: 

- az adminisztrációs költségek csökkentése érdekében a kiküldött képviselı-testületi 
anyagok számának csökkentése, 

- a tankönyvellátás rendszerének átgondolása, mert a korábbi gyakorlat nem követhetı. 
 
Bratu László polgármester megerısíti, hogy az ÖNHIKI-s pályázat benyújtása a forráshiány 
csökkentésére elengedhetetlen és a testület várhatóan a közeljövıben újra foglalkozni fog a jövı évi 
gazdálkodás koncepciójával, hiszen rövidesen várhatóan a jogszabályváltozások és az ország 
költségvetésének megalkotása. További kérdés és észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 
 

Szám:    160/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Az Önkormányzat 2009. évi koncepciója 
 

 
1. Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2009. évi költségvetési 

koncepcióban foglaltakkal egyetértve az alábbi feladatok elvégzését rendeli el, veszi 
tudomásul és egyetért a javaslatban foglaltakkal: 
a) Egyetért azzal a képviselı-testület, hogy ha a 2009. évi tervszámok egyértelmően 

indokolják és kimutatják a forráshiányt, a 2009. évi költségvetés jóváhagyásával 
egyidıben határozatban rendelkezni kell az ÖNHIKI-s pályázat beadásáról. 

b) A Képviselı-testület tudomásul veszi a CKÖ (Cigány Kisebbségi Önkormányzat) és 
az UKÖ (Ukrán Kisebbségi Önkormányzat) 2009. év költségvetési koncepcióját és 
az önkormányzat 2009. évi koncepciójáról alkotott véleményét. 

c) Elrendeli a Képviselı-testület, hogy azon intézmények esetében, ahol 2008. évben 
túlfinanszírozásra kerül sor, a többlet támogatás összege 2009. évben kerüljön 
elvonásra. 

d) A képviselı-testület a 2008. decemberi ülésén hozzon döntést 
intézményracionalizálási programjának végrehajtásáról.  

 
2. Megbízza a Képviselı-testület a polgármesterét, hogy a város 2009. évi költésvetési 

tervének – a többségi elven nyugvó koncepció figyelembevételével – elkészíttetésérıl 
gondoskodjon és azt jóváhagyásra terjessze a Képviselı-testület elé. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2009. február 15. 

 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
5.)5.)5.)5.) Beszámoló az ETKT  tevékenységérıl    Juhász Zsolt        
          munkaszervezet-vezetı 
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Bratu László polgármester megkérdezi Juhász Zsolt urat a kistérségi munkaszervezet-vezetıjét, 
hogy kívánja-e szóban kiegészíteni az írásos elıterjesztést? 
 
Juhász Zsolt munkaszervezet-vezetı a kiegészítés lehetıségével élve elmondja, hogy a kistérségi 
munkáról évente két alkalommal kap tájékoztatást a város képviselı-testülete. Az elkészített 
beszámoló alapja a többi önkormányzat által már elfogadott beszámoló, hiszen 36 település 
képviselı-testülete felé nyújt tájékoztatást a munkaszervezet. Az írásos anyagot az aktualitásokkal 
kívánja kiegészíteni, hiszen a leadás óta már vannak módosulások, illetve a bizottsági üléseken is 
igényeltek további kiegészítéseket. 
Elmondja, hogy a társulási tanács a holnapi napon fogja tárgyalni költségvetési határozata 
módosítását, háromnegyed éves beszámolóját és a 2009-es koncepcióját, így a módosítások 
átvezetését követıen a beszámolóban szereplı számadatok már nem felelnek meg a valóságnak. 
Kiemeli, hogy a belsıellenırzéssel azért nem foglalkozik az anyag részletesen, mert a 
tevékenységükrıl külön munkaterv készült, melyet a képviselı-testületek elé terjesztettek. A 
mozgókönyvtári tevékenységrıl Kércsi Tibor intézményvezetı részletes beszámolót készített, de a 
jövı év vonatkozásában még vitatott, hogy a normatíva igénybe vehetı lesz-e, mert a 20 órás 
nyitvatartási idınek nehéz megfelelni. A kistérség 36 településébıl 32 érintett a mozgókönyvtári 
ellátásban, illetve várhatóan Forró is lelép a nyilvános könyvtári jegyzékrıl, így tovább nıhet ez a 
szám. A közmunkaprogram koordinátor jelentése bemutatja, hogy a kistérség minden lehetséges 
pályázatot benyújtott a települési önkormányzat megsegítésére, így a múlt héten a téli idıszakra 2 
hónapos idıtartamra nyert foglalkoztatási lehetıséget. A területfejlesztési dokumentumok különféle 
prioritások alapján többször is átdolgozásra kerültek. Összesen mintegy 3,1 milliárd forint várható a 
kistérségben infrastruktúra és intézményrendszer fejlesztésre. Kiemeli, hogy a pályázatok írása, 
elszámolása és bonyolítása sem egyszerő dolog. Elismeri, hogy a munkák során természetesen vétett 
hibákat is a munkaszervezet, így történhetett meg, hogy a polgárırségek eszközbeszerzésére 
benyújtott közös pályázatból az abaújdevecseri polgárırség kimaradt. Sajnos ezt már utólag jóvátenni 
nem lehet, az eszközökbıl juttatni nem tudnak, de a következı pályázat benyújtásakor szerepeltetésre 
kerül ez a polgárırszervezet is, illetve újabb forduló esetén a pályázat újra benyújtásra kerül. 
A turisztikai attrakció pályázat a Csoma kastély és az abaúji földvárak felújítását célozta, de sajnos 
nem nyert támogatást csak Tokaj és a nagyobbak. A kistérség a hasonló tartalmú pályázatok 
benyújtásával tovább próbálkozik. 
A szociális feladatellátásra szintén nem tért ki az anyag részleteiben, hiszen Rivnyák Istvánné 
intézményvezetı az éven már beszámolt a testület felé az intézménye tevékenységérıl és a szociális 
referens csak augusztus 1-tıl végzi ezt a munkát, így ezen rövid idıszakról tudott tájékoztatást 
nyújtani. 
Idıközben elkészült egy táblázat a benyújtott pályázatokról, melyek szám szerint 21 darabban 
realizálódtak. Ezek között van olyan amely már bonyolódik, van amely nem nyert, van amely 
elbírálás alatt van. Ezen táblázatot igény esetén  kijuttatja a képviselı-testületnek. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága 
tárgyalta a beszámolót és azt nem fogadta el, mert túl általánosnak találta. A bizottság úgy vélte, 
hogy az anyag nem nyújt elegendı információt az eltelt idıszakról és a kört nem tette teljessé a 
szóbeli kiegészítés sem. Nem tőnik ki a beszámolóból az encsi intézmények igényei kielégítésének 
mértéke sem, pedig Encs a legnagyobb normatíva lehívó. Az sem világos, hogy milyen a 
kapcsolattartás a munkaszervezet és az intézmények között. Átláthatatlan az óvoda és a gondozási 
központ esetében a feladatellátás rendszere a kistérségi feladatok miatt. Emellett egyetlen oldal szól a 
közoktatásról, holott 243 millió forint elosztásáról van szó. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke az abaújdevecseri 
polgárırség pályázatból kihagyása kapcsán kéri, hogy a város a településrészekre jobban figyeljen 
oda és érvényesítse érdekeiket a tanács tagjaként. Mindenki tegyen meg mindent annak érdekében, 
hogy a településrészek azonos esélyekkel éljenek a pályázati lehetıségekkel! Javasolja, hogy hozzon 
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létre a kistérség egy civil szervezeti tanácsot, hogy hasonló gondok a jövıben elkerülhetıek 
legyenek. Kéri továbbá a feladatok összefogását. 
 
Bratu Ferenc képviselı kijelenti, hogy az abaújdevecseri polgárırség kimaradásának oka az 
információhiány volt  - mondta a kistérségi munkaszervezet. Ezt nem tudja elfogadni annak 
ismeretében, hogy pontosan ıt kérdezték meg, hogy hol lehet a polgárırség eszközeit beszerezni. 
Sajnos akkor még nem tudta, hogy a cím miért kellett a kistérségnek. Felháborítónak tartja, hogy a 36 
településbıl 8,6 millió forint lett szétosztva a pályázatban szereplı 10 polgárırség között és ebbıl a 
14 fıt számláló abaújdevecseri szervezetnek nem jut.  
Úgy tőnik, hogy a szervezet munkáját csak a megye ismeri el, de helyben nem tudják elismertetni 
magukat. Ha információhiányban szenvedett a kistérség miért nem kért segítséget a területi felelıs 
Rusznyák úrtól. İ elsı kézbıl adhatott volna információt arról, hogy ténylegesen hol mőködik 
egyesület és hány fıvel. 
 
Bolobás Péter képviselı kevesli a pályázatok számát. A Mőszaki Iroda tájékoztatása szerint Sándor 
Róbert a hivatalnál egyszemélyben évente akár 40-80 darab pályázatot is megír. A kistérségnél két 
ember foglalkozik a pályázatokkal, akkor miért ilyen kevés a benyújtott pályázatok száma? 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy a pályázati rész fontossága kiemelkedı és kevés a 
kapott információ. Az anyagban a 2008. júniusáig benyújtott pályázatok szerepelnek nagyon röviden, 
de nem derül ki, hogy nyertek –e és ha igen, akkor mennyi támogatást értek el és kik részesedtek 
belıle? Arra kíváncsi a testület, hogy a kistérség milyen pályázatokat nyújtott be a város érdekében. 
Nem javasolja elfogadásra a beszámolót, kéri annak pontosítását, kiegészítését a következı 
képviselı-testületi ülésre. 
 
Juhász Zsolt munkaszervezet-vezetı az elhangzottakra reagálva elmondja, hogy a testület által nem 
volt felállítva egy követelményrendszer, illetve szempontrendszer, hogy mit szeretne látni a 
beszámolóban, pedig ez lényegesen segítette volna a munkát. A civil egyeztetı fórum létrehozását 
már Sándor Róbert köztisztviselı elkezdte, de bejegyzésre nem került sor és a kistérségben eddig 
mindössze 4 ilyen szervezet jelentkezett, teljes az érdektelenség. A kistérség Rusznyák úrral 
kapcsolatban áll, de ezek szerint az együttmőködés nem kielégítı. 
A pályázatírók a 21 kistérségi pályázaton kívül több városi pályázat írásában is besegítettek. Emellett 
a teljes bonyolítás is az ı feladatuk, mely a munkaidejüket kitölti. Továbbá a kistérségnek az ATÖSZ 
is ír pályázatokat, így a benyújtott pályázatok száma összesen kb. 35-40 darabra tehetı. 
 
Sohajda István képviselı helyet foglal a teremben.  
 
Bratu László polgármester  hangsúlyozza, hogy bár van a polgármestereknek beszámolási 
kötelezettsége a képviselı-testület felé a kistérségi tanácsban végzett munkájukról, de a 
munkaszervezet a társulási tanácsnak tartozik felelısséggel és a döntéseket is a társulási tanács 
hozza. 
A kistérség létének legnagyobb haszonélvezıje Encs mind az oktatásban, mind a nevelésben és a 
szociális ellátásban is. Az elnyert összegek jelentıs része Encsnél marad. 
A társulás nem kötelezı. A képviselı-testület döntött a belépésrıl. 
A testület döntése a társulási tanácsot és a munkaszervezet munkáját nem befolyásolja. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 7 igen szavazat, 3 
tartózkodás és 2 nem szavazat mellett az alábbi döntést hozta: 
 

Szám:    161/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Beszámoló az ETKT tevékenységérıl 
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A Képviselı-testület megtárgyalta az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás elmúlt évi 
tevékenységérıl szóló beszámolóját és azt nem fogadja el. 
A testület felkéri a munkaszervezet-vezetıjét, hogy a decemberi ülésre egészítse ki 
az anyagot és terjessze újra a grémium elé. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. decemberi KT ülés 

 
Kléri Bertalan képviselı helyet foglal a teremben. 
 
Napirend tárgya:        
 
6.) Indítványok, bejelentések  

  
6.1 A közterület-használat szabályozásáról és a közterület használati díjak megállapításáról szóló 

15/1995. (IV.24.) Kt. Sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke a módosításokat elfogadásra javasolja 
a képviselı-testület felé. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a mozgóárusok 
esetében a díjtételek 50%-os emelését javasolja. 
 
Bratu Ferenc képviselı hangsúlyozza, hogy ez a lépés a városban élı vállalkozások védelmét 
célozná, azok védelmét, akik kommunális adót és iparőzési adót fizetnek a városnak. 
 
Szeles András alpolgármester azt szeretné tudni, hogy megállapíthat-e a képviselı-testület eltérı 
díjat az encsiekre és a nem encsiekre? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ilyen megkülönböztetés nem tehetı, de az alapdíjat a 
testület állapítja meg. A megállapított alapdíj mind az encsi, mind a nem encsi mozgóárusokra is 
vonatkozni fog. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és az elhangzott 
módosításokkal 12 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi rendeletet alkotja: 

 
18/2008. (XI. 25.) Ör. sz. rendelet 

A közterület-használat szabályozásáról és a közterület használati díjak megállapításáról szóló 
15/1995. (IV.24.) Kt. sz. rendelet módosítására 

 
Encs város Önkormányzat képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény 16.§-ában biztosított jogkörében eljárva a közterület-használat szabályozásáról és a 
közterület használati díjak megállapításáról szóló 15/1995. (IV.24.) Kt. sz. rendeletét az alábbiak 
szerint módosítja: 

1. § 
A 15/1995. (IV.24.) Kt. sz. rendelet (továbbiakban: Ör.) 3. §-a helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
3.§ A közterület használat engedélyezésével kapcsolatos ügyekben elsı fokon a polgármester jár el. 
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2.§ 
Az Ör. Melléklete hatályát veszti és helyébe ezen rendelet 1. sz. melléklete lép. 

 
3.§ 

(1) Ez a rendelet a (2) bekezdésben foglaltak kivételével kihirdetése napján lép hatályba. 
Kihirdetésérıl a jegyzı a helyben szokásos módon gondoskodik. 
(2) A 2. § rendelkezései 2009. január 1-jén lépnek hatályba. 
 
  Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk. 
    polgármester                jegyzı 

 
           1. sz. melléklet 

A közterület-használat díja 2009. évben 
15/1995. (IV.24) Kt.sz. rendelet melléklete 

 
KÖZTERÜLET HASZNÁLAT JOGCÍME I. 

DÍJÖVEZET 
II. 

DÍJÖVEZET 
a; Közterületre nyíló üzlethomlokzat, kirakatszekrény, 
    üzleti védıtetı, ernyıszerkezet, hirdetı berendezés 
    cég és címtábla (10 cm-en túl) 

 
505.- /m2/hó 

 
330.- /m2/hó 

b.) Árusító és egyéb fülke   
     alapellátás biztosító esetén   
 

670.- /m2/hó 
340.- /m2/hó 

505.- /m2/hó 
265.- /m2/hó 

c; Gépjármő álláshely, pénztár fülke, fedett várakozó 
helyiség: 

- üzemanyagtöltı állomás: 
- iparvágány: 

1000.- /db/hó 
845.- /m2/év 
670.- /fm/év 

805.- /db/hó 
670.- /m2/év 
505.-/fm/év 

d; Egyes létesítményekhez szükséges gépjármő 
várakozóhely 
    ( személy vagy tehergépjármővek ) 

1.685.- /db/hó 1320.- /db/hó 

e; Hirdetı és reklámberendezés 
7.) mozgatható reklámberendezés: 
8.) szabadon álló 1 m2 alatti reklámfelülető: 
9.) szabadon álló 1-4 m2 alatti reklámfelülető: 
10.) szabadon álló 4-10 m2 alatti reklámfelülető: 

 
3.355.- /db/hó 
5.040.- /db/hó 
13.420.- /db/hó 
20.130.- /db/hó 

 
2.015.- /db/hó 
3.355.- /db/hó 
10.900.- /db/hó 
16.830.-/db/hó 

f; Teleon fülke, Totó-lottó láda, postaláda: 1.685-/db/hó 1.330.- /db/hó 
g; Építési munkával kapcsolatos építıanyag állvány, 
törmelék: 

405.- /m2/hó 330.- /m2/hó 

h; Idény jellegő árusítás havi: 
- mozgó árusítás, szolgáltatás: 
- javító szolgáltató tevékenység: 

845.- /m2/hó 
690.- /m2/nap 
176.- /m2/nap 

670.- /m2/hó 
450.- /m2/nap 
130.- /m2/nap 

i; Videó, film, televízió felvétel: 670.- /m2/nap 670.- /m2/nap 
j; Vendéglátó ipari elıkert: 
   - árú kirakodás, göngyölegtároló: 

420.- /m2/hó 
420.- /m2/hó 

330.- /m2/hó 
330.- /m2/hó 

k; Kiállítás: 
- alkalmi vásár: 
- sport és kulturális rendezvény: 
- mutatványos tevékenység: 

330.- /m2/hó 
 330.- /m2/nap 
90.- /m2/nap 
175.- /m2/nap 

240.- /m2/hó 
 240.- /m2/nap 
75.- /m2/nap 
175.- /m2/nap 

l; Az önkormányzati tulajdonú, de magánhasználatban lévı 
    ingatlan 

330.- /m2/év 320.- /m2/év 

 
A díjak a 25 % ÁFA-t nem tartalmazzák 
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6.2 A helyi adókról szóló 17/2006.(XII.19.) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a módosítás indokait és kéri a képviselı-testületet annak 
jóváhagyására. Kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

19/2008. (XI. 25.) Ör. sz. rendelet 
A helyi adókról szóló 17/2006.(XII.19.) Ör. sz. rendelet módosítása 

 
Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete a helyi adókról szóló 1990. évi C. törvény 1.§-ában, 
valamint a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16.§-ában foglalt felhatalmazás 
alapján a helyi adókról szóló 17/2006.(XII.19.) Ör. sz. rendeletét az alábbiak szerint módosítja: 

 
1.§ 

Az Ör. 12.§ (1) bekezdése e.) pont helyébe az alábbi rendelkezés lép:  
 
12.§ (1) e.) magántulajdonban álló és beépítésre alkalmatlan, csak mezıgazdasági célra hasznosítható 
területrészek, melyek az ingatlannyilvántartásban önálló helyrejzi számon mővelési águk szerint 
beépítetlen területként szerepelnek objektív természeti körülmények ( patak vagy út szeli ketté az 
ingatlant ) miatt.    

2.§ 
Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 

Kmf. 
                   Bratu László s.k.                                                    dr.Halász Ferenc s.k. 

                  polgármester                                                                               jegyzı  
    
 
6.3 Szándéknyilatkozat a Magyarország-Szlovákia határon átnyúló együttmőködési programban 

való részvételrıl 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az uniós pályázatokat együttmőködési 
program keretében lehet benyújtani. Az egyik ilyen pályázati cél lenne a Debrı-Szepsi-Buzita-
Szemere-Szalaszend-Méra-Encs-Gibárt- Erdıbénye nyomvonalú kerékpárút építése. Debrecenben a 
pályázattal kapcsolatos tájékoztatón azt javasolták, hogy minél kevesebb önkormányzat legyen 
bevonva, hogy az elszámolás könnyebb legyen. A szlovák oldalon Komárnóban is volt tájékoztató és 
a következı napokban egyeztetésre kerül sor a Szepsi testvérváros vezetıivel, hogy számukra milyen 
információk váltak ismertté. A támogatási arány változó, de ha nem éri el legalább a 90%-ot, akkor a 
megvalósítás nem lehetséges. Javasolja, hogy a decemberi ülésen a testület térjen vissza a kérdéshez 
a konkrét számok ismeretében. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a 
fejlesztéseket a profiljából adódóan támogatja, de aggodalmak is megfogalmazódtak. A lényeg a 
minél nagyobb mértékő támogatás elnyerése, a minél kisebb önrész szükségességének eléréséhez. 
A bizottság javasolja azt, hogy a határozati javaslat 4. részébıl a „ beruházás rájuk esı része 
arányában” szövegrész maradjon ki. 
 
Bratu László polgármester egyetért a módosítással és szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 
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Szám:  162/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Szándéknyilatkozat a Magyarország-Szlovákia határon átnyúló 

együttmőködési programban való részvételrıl 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a Magyarország-Szlovákia határon 
átnyúló együttmőködési programban való részvételrıl szóló elıterjesztést megtárgyalta és az 
alábbi döntést hozta: 
 
A Képviselı-testület kinyilatkozza, hogy a Magyarország-Szlovákia határon 
átnyúló együttmőködési program 2007-2013 pályázati kiírásban foglaltaknak 
megfelelıen a 2.3.1. kisléptékő útépítés, kerékpárutak számú és elnevezéső 
projektet Szepsi várossal együttmőködve kívánja megvalósítani kerékpárút építése 
tárgyában. 
 
A pályázati eljárás kétkörös. Az elsı körben szándéknyilatkozat alapján a 
kivitelezésre benyújtandó pályázat elıkészítésére kerül sor.  
 
A Képviselı-testület tudomásul veszi, hogy a projekt megvalósítása a második kör 
nyertessége esetén elıreláthatóan 2 millió EUR volumenő. A projekt 5%-os önereje 
a két fı partner és résztvevı alpartnerek között. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a kívánt cél elérése 
érdekében – testületi döntést igénylı intézkedések kivételéve – a szükséges 
intézkedéseket megtegye. 
 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. december 15., illetve folyamatos 
 
 

6.4 Magyarországi „Bódva - Cserehát- Hernád” és Kelet-szlovákiai „Szlovák Karszt” Európai 
Területi Együttmőködési Csoportosulás létrehozása 

 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét, mit 
nyerhet a város az együttmőködéssel? 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága támogatásra 
javasolja a kezdeményezést, bár kevés információ áll rendelkezésre. A megvalósítás során minél jobb 
pozíciót kell elnyernie a városnak, melyben segítheti az, ha alapító tagja lesz a Csoportosulásnak. 
Tekintettel arra, hogy a melléklet iratoknak vannak kipontozott, hiányos részei a késıbbiekben, 
pontosítás után újra kell tárgyalnia a testületnek az anyagot, de elsı olvasatban elfogadható. 
 
Bratu László polgármester megerısíti, hogy az összefogás nagyon lényeges az uniós pályázatoknál, 
de valóban elég kevés a rendelkezésre álló információ. Várhatóan a decemberi ülésig újabb 
információk állnak majd rendelkezésre segítve a végleges döntést. 
 
dr. Basista Erika képviselı azt szeretné tudni, hogy ki tudna errıl a kezdeményezésrıl bıvebb 
tájékoztatást adni? 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a testület tagjait, hogy Szepsi testvérváros polgármestere 
kereste meg, aki már volt Pozsonyban egy tájékoztatón. Holnap újra találkoznak és remélhetıleg 
bıvebbet tud majd mondani.   
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Szeles András alpolgármester elmondja, hogy az elızetes egyeztetések során ı is jelen volt és a 
bizonytalanság ott is érezhetı volt a szlovák fél részérıl is. A vendégek még azt sem tudták 
megmondani, hogy mely magyar önkormányzatokat kívánják bevonni a projektbe. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

           
 
Szám:    163/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Magyarországi „Bódva - Cserehát- Hernád” és Kelet-szlovákiai 

„Szlovák Karszt” Európai Területi Együttm őködési 
Csoportosulás létrehozása 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta Magyarországi 
„Bódva - Cserehát- Hernád” és Kelet-szlovákiai „Szlovák Karszt” Európai Területi 
Együttmőködési Csoportosulás létrehozására irányuló kezdeményezést és azzal 
elvileg egyetért, a Csoportosulás alapító tagjaként annak mőködésében részt kíván 
venni. A Csoportosulás létrehozására irányuló egyezmény tervezetét és a 
Csoportosulás Alapszabályának tervezetét a testület megismerte, azokkal egyetért, 
azokat elsı olvasatban elfogadja, de a végleges elfogadás elıtt további 
pontosításokat tart a grémium szükségesnek. 

 
    Felelõs:  polgármester 
    Határidõ:  2008. november 30.  

 
 
6.5 A 2009. évi belsı ellenırzési terv, valamint a 2006.-2010. évi stratégiai terv 2009. évre 

tervezett módosításának elfogadása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy cél- vagy utóvizsgálat valamennyi 
intézménynél lesz a jövı év során. Arra kéri az intézményvezetıket, hogy az ellenırzéseket ne 
zaklatásnak vegyék, hiszen a belsı ellenırök kötelezı feladatot látnak el és figyelmeztetéseikkel, a 
problémák feltárásával az intézmények jogkövetı munkáját kívánják segíteni a gazdálkodás terén. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke azt szeretné tudni, 
hogy a soron kívüli ellenırzéseket az encsi képviselı-testület is kérheti? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy természetesen, hiszen ez a lehetıség a váratlan 
helyzetekben ad lehetıséget a vizsgálat kérésére.  
 
dr. Halász Ferenc jegyzı megjegyzi, hogy az ÁSZ vizsgálattal kapcsolatos intézkedési tervet a belsı 
ellenırzési csoportvezetıvel áttekintette és az anyagba beépítésre kerültek. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:      164/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A 2009. évi belsı ellenırzési terv, valamint a 2006.-2010. évi 

stratégiai terv 2009. évre tervezett módosításának elfogadása 
 
Encs város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztés alapján a 2009. 
évi belsı ellenırzési tervet, valamint a 2006.-2010. évi stratégiai terv 2009. évre 



 16 

tervezett módosítását megtárgyalta és megismerte. 
Mindezek alapján a testület úgy döntött, hogy a 2009. évi ellenırzési tervet, 
valamint a stratégiai terv módosítását elfogadja. 

   
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. november 30. 

 
6.6    A volt MHSZ lıtér hasznosítása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a testület tagjaival, hogy a CKÖ elnöke a kérelmét visszavonta 
és kéri annak napirendrıl való levételét. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangú szavazás 
mellett úgy határozott, hogy az elıterjesztést leveszi napirendjérıl. 
 
6.7 Idısügyi Tanács létrehozása 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy megalakult a megyei Idısügyi tanács és 
a helyi tanácsok megalakításának is elindult a folyamata célszerőségi okokból, így biztosítva minden 
területen az idıs emberek képviseletét.  
Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke javasolja az Idıügyi 
Tanács megalakítását azzal a módosítással, hogy a Tanács munkájában tanácskozási joggal ne csak 
az Évgyőrők Nyugdíjas Klub szereplejen, hanem a városban mőködı nyugdíjak klubok képviselıi, 
szám szerint: mind a négy legyen képviselve. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozza: 

 
Szám:  165/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Id ısügyi Tanács létrehozása 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztést megtárgyalta 
és az alábbi döntést hozta:  
 
A képviselı-testület Encs városban élı Idıskorúak képviselete és a városban élı idıskorúak 
folyamatos együttmőködésének megvalósítása érdekében Idısügyi Tanácsot hoz létre. A 
grémium elfogadja és az elhangzott módosításokkal jóváhagyja az  Idısügyi Tanács 
ügyrendjét és a tanács mőködésével összefüggı kérdésekkel kapcsolatos hatáskört átruházza 
a Szociális és Egészségügyi Bizottságra. 
   
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2008. november 30. 

 
6.8 A köztisztaságról és hulladékkezelésrıl szóló 26/2004.(IX.21.) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, a bizottság véleményének ismertetését. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a bizottság az 
elıterjesztett díjtételeket elfogadta, azokat támogatni tudja. Az Aba Hg. tevékenységérıl szóló 
tájékoztatót is meghallgatta a bizottság és azt a kérést fogalmazta meg, hogy a díjak beszedésével 
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kapcsolatos feladatokat a cég vegye át az önkormányzattól. 
 
Bratu László polgármester azt bizonyosra veszi, hogy a kivetési rendszeren változtatni kell, illetve  a 
segélyezés kifizetésében még ha több gonddal is jár vissza kell térni a borítékos házipénztári 
kifizetésre, mert a várost illetı kintlévıségek másként nem hajthatók be a polgároktól csak ha 
helyben kapják meg a pénzüket és azonnal be is fizethetik tartozásaikat, adó- és egyéb 
díjhátralékaikat.  
A számlázás átvételének kérdésére úgy véli, késıbb vissza kell térni, hiszen annak anyagi vonzata 
van. A be nem fizetett díjakkal a szolgáltató az önkormányzatnál fog kopogtatni, hogy hajtsa be 
közadók módjára, így újra visszakerülnek a rendszeresen nem fizetık a hivatalhoz. A végsı behajtási 
kötelezettség az önkormányzaté. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke javasolja, hogy a 
második hulladéktároló edény ürítési díjára adjon a szolgáltató 50%-os kedvezményt, hiszen a 
szállításnál nem, csupán a kezelésnél jelenik meg többletköltség. 
Arra kéri jegyzı urat, hogy válaszoljon arra a kérdésre, hogy a hulladékszállítási díj a lakásfenntartási 
támogatás terhére elszámolható-e? 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy az önkormányzat azt az elvet követi, hogy minden bevételt 
be kell szedni, ha a jogosult lenyilatkozza, hogy megfizeti. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy az önkormányzat a szolgáltatóval minden háztartás 
vonatkozásában egy  edény elszállítására kötött szerzıdést a közszolgáltatóval. Ha valakinek két 
vagy esetleg több edénye van, annak elszállítása kérdésében külön kell egyezkednie a szolgáltatóval. 
 
Kovács István képviselı hangsúlyozza, hogy az emberek már elıre félnek a 2009. évi kiadásoktól. 
Arra kéri a Kft-t, hogy a tavalyiakhoz hasonlóan, az idén is tekintsen el az áremeléstıl és a tavalyi 
áron szolgáltasson. 
 
Bratu Ferenc képviselı egyeztetést javasol a szolgáltatóval az évi egyszeri veszélyeshulladék-
győjtés bevezetése tárgyában, hogy ezek se a természetbe kerüljenek elhelyezésre, hanem az 
ártalmatlanítókba. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az akkumulátorok leadásáért még fizetnek is, a 
ceruzaelemek és egyéb elemek győjtése pedig több helyen is megoldott a városban, így pl. az Abaúj 
Áruházban és a Polgármesteri Hivatalban is elhelyezhetık a győjtıkben. A gumi és egyéb veszélyes 
termékek megsemmisítése azonban nagyon sokba kerül.  
Végezetül megköszöni az észrevételeket és ígéretet tesz arra, hogy a szolgáltatót, mint szakcéget 
kérni fogja, hogy tegye meg a javaslatait a felvetettek megoldására. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 11 igen szavazat, 1 
nem szavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi rendeletet alkotja: 

 
20/2008. (XI. 25.) Ör. sz. rendelet 

 
A köztisztaságról és hulladékkezelésrıl szóló  
26/2004.(IX.21.) Ör. sz. rendelet módosítása 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete (a továbbiakban: Képviselı-testület) a helyi 
önkormányzatokról szóló többször módosított 1990. évi LXV. törvény 8. § (1) bekezdésében elıírt 
településtisztasági feladatkörével összefüggésben, a 16. § (1) bekezdésében, valamint a 
hulladékgazdálkodásról szóló 2000. évi XLIII. törvény (a továbbiakban: Hgt.) 21. § (1) 
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bekezdésében és 23. §-ában, 27. § (4) bekezdésében, 31. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás 
alapján, figyelemmel, a településtisztasági szolgáltatás ellátásáról és a települési folyékony hulladék 
ártalmatlanításáról szóló módosított 4/1984. (II.1.) ÉVM rendelet (a továbbiakban: Tfr.), a 
köztisztasággal és a települési szilárd hulladékkal összefüggı tevékenységrıl szóló többször 
módosított 1/1986. (II.21.) ÉVM-EüM együttes (a továbbiakban: Er.) rendelet, a hulladékkezelési 
közszolgáltató kiválasztásáról és a közszolgáltatási szerzıdésrıl szóló 224/2004. (VII.22.) Kormány 
rendelet (a továbbiakban: Hkr.), a települési hulladékkezelési közszolgáltatási díj megállapításának 
részletes szakmai szabályairól szóló 242/2000. (XII.23.) Kormány rendelet (a továbbiakban: Hdr.), a 
települési hulladékkal kapcsolatos tevékenységek végzésének feltételeirıl szóló 213/2001. (XI.14.) 
Kormány rendelet (a továbbiakban Thr.) elıírásaira, a köztisztaságról és a hulladékkezelésrıl szóló 
26/2004. (IX.21.) Ör. sz. rendeletét ( továbbiakban: rendelet ) az alábbiak szerint módosítja: 
 

1.§ 
A rendelet az alábbi 28.§ (4) bekezdés a.) pontja díjakat tartalmazó rendelkezése helyébe az alábbi  
rendelkezés lép: 
 
28.§ (4) A fizetendõ egységnyi díjtétel: 

a.) szilárd hulladék esetében a gyûjtõedényzet egyszeri ürítési díja, illetve az elszállításra átvett 
hulladék térfogat szerint meghatározott díja. 

2009. január 1. napjától érvényesíthetõ legmagasabb díj: 
-szabványos 60 literes edényt esetén: 111 Ft/ ürítés + Áfa    
-szabványos 110 literes edény esetén:221 Ft/ürítés+Áfa  
-szabványos 1100 literes edény esetén:2210 Ft/ürítés+Áfa  
Egyéb díjak: 
-speciális hulladékgyûjtõ zsák az eseti többlet hulladék gyûjtésére: 250 Ft/db+ Áfa      
-Második, illetve többlet  edény igénybevétele: 221 Ft/ürítés+Áfa          

 
 
2.§ 

 
Ez a rendelet 2009. január 1-jével lép hatályba. 

Kmf. 
                   Bratu László s.k.                                                    dr.Halász Ferenc s.k. 

                  polgármester                                                                               jegyzı  
    
 
 
6.9   A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és Alapfokú 

Mővészetoktatási Intézmény Alapító Okiratának módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri az intézmény igazgatóját, ismertesse az elıterjesztés indokait. 
 
Takács László igazgató elmondja, hogy az iskola évek óta oktat középsúlyosan fogyatékos 
gyermekeket, aminek a lehetısége eddig nem szerepelt az alapító okiratban. Kéri a testület 
jóváhagyását. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:   166/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és 

Alapfokú M ővészetoktatási Intézmény Alapító Okiratának módosítása 
 
A képviselı-testület megtárgyalta a Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő 
Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító Okiratának módosítását és 
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azt elfogadja. 
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008.november 25. 
 
 

6.10 A 251/2. hrsz-ú ingatlan hasznosítása 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a jelenlévıket arra, hogy a város a régi tőzoltólaktanya 
épületét visszakapta a megyei önkormányzattól. Az épület felújítására az önkormányzat 9 millió 
forintot nyert, melybıl a Városgazda Kht. el is kezdte a munkák elvégzését. Felújítás után itt kerülne 
kialakításra a Kht. szolgáltató irodája és a jármővek a garázsokban kerülnének elhelyezésre.  
Az önkormányzat vagyonhasznosítási rendelete értelmében az épület vagy apportként kerül bevitelre 
a Kht-ba, de akkor a jövıben nem lehet önkormányzati kötelezettségvállalás fedezete, vagy bérlet 
útján hasznosítható. A könyvvizsgáló úrral megvitatva 20.000.-Ft/ hó bérleti díj az ami elfogadható 
szintő. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:    167/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A 251/2. hrsz-ú ingatlan hasznosítása 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az önkormányzat 
tulajdonában álló 251/2 hrsz.-ú ingatlan hasznosítása tárgyában tett elıterjesztést és 
úgy határozott, hogy az ingatlanon található épületegyüttes utcafrontra nézı épületét a 
Városgazda Kht. részére határozatlan idıre külön megállapodás szerint bérbe adja 
20.000.-Ft/ hó bérleti díj ellenében.  A hátsó irodarész a testület a volt MHSZ épület 
tulajdonjogának rendezése kapcsán a civil szervezetek elhelyezésére kívánja 
felhasználni. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. november 30. 

 
 
6.11 A  Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás létrehozására és mőködtetésére vonatkozó   

Megállapodás és Alapító Okirat módosítása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a módosítás indoka az, hogy Szikszó is csatlakozni kíván 
a Társuláshoz. Így a teljes északi régió csatlakozott. Kéri Sohajda István igazgató urat, aki részt vett a 
Társulás ülésén ismertesse az ott elhangzottakat. 
 
Sohajda István igazgató érdekesnek tartja a Társulás alakulóban lévı szervezetét. Már most sok a 
probléma a felépítésben és a mőködtetésben. A gondok már jelentkeztek, mert a szakképzési 
pénzeket az intézmények már nem tudják lehívni, de a Társulásnak sincs még számlaszáma, ahová 
utalható lenne a támogatások összege. Jelenleg a projektmenedzsment megalakítása folyik. Három 
álláshely került meghirdetésre: 40 órában alkalmaznának egy projektvezetıt, 20 órában egy pénzügyi 
vezetıt és 40 órában egy szakmai vezetıt két éves határozott idıtartamra. A pályázatok benyújtási 
határideje: november 28. 
Az elhangzottak szerint a tagoknak a bért meg kellene elılegezni, de az majd utóbb megtérül, 
állítólag. 
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Bratu László polgármester  megerısíti, hogy a szakképzési támogatások igénybevételének a feltétele 
a TISZK létrehozása. A kapott támogatásokból 5%-ot tartanak vissza a menedzsment fenntartására, 
mely nem kevés összeg, hiszen Szerencsnél pl. a tavalyi támogatás összeg elérte a 28 millió forintot. 
Sajnos igaz, hogy a támogatók már küldenék a pénzt, de nincs hova. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:  168/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás létrehozására és   
  mőködtetésére vonatkozó Megállapodás és a Zempléni Szakképzés- 
  szervezési Társulás Alapító okiratának módosítása 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Zempléni Szakképzés-
szervezési Társulás létrehozására és mőködtetésére vonatkozó Megállapodás és a 
Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás Alapító okiratának módosítására vonatkozó 
elıterjesztést és az abban foglaltakat elfogadva az alábbi döntést hozta: 
 
1.) A Képviselı-testület jóváhagyja a Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás 
 létrehozására és mőködtetésére vonatkozó Megállapodás következık szerinti 
 módosítását: 
 

1.1 A Megállapodás I.5./ pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 

„5./ A Társulás tagjainak neve, székhelye: 
 
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Önkormányzat (3525 Miskolc, Városház tér 1.) 
Sárospatak Város Önkormányzata (3950 Sárospatak, Kossuth út 44. 
Sátoraljaújhely Város Önkormányzata (3980 Sátoraljaújhely, Kossuth tér 5.) 
Encs Város Önkormányzata (3860 Encs, Petıfi út 75.) 
Mezıkövesd Város Önkormányzata (3400 Mezıkövesd, Mátyás király u. 112.) 
Szerencs Város Önkormányzata (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) 
Szikszó Város Önkormányzat ( 3800 Szikszó, Kálvin tér 1.” 

 

1.2 A Megállapodás III.1./ pontja helyébe a következı rendelkezés lép: 
 

„1./ A Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás döntéshozó szerve a Társulási Tanács. A 
Tanácsban lévı tagok az adott tag TISZK-be bevont intézményeiben nappali tagozaton 
iskolai rendszerő szakképzésben résztvevı tanulók létszámának aránya szerinti (kerekített) 
szavazatszámmal rendelkeznek azzal a megkötéssel, hogy egyetlen tag sem rendelkezhet a 
szavazatok több mint felével. Ennek megfelelıen a szavazati arányok a következıképpen 
alakulnak: 

 
 

NÉV ARÁNY (%) 
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Önkormányzat 50 
Sárospatak Város Önkormányzata 14 
Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 6 
Encs Város Önkormányzata 9 
Mezıkövesd Város Önkormányzata 10 
Szerencs Város Önkormányzata 10 

Szikszó Város Önkormányzat 1 

 

 1.3 A Megállapodás „Záradék” címő része utolsó bekezdésként az alábbi 
szövegrésszel  egészül ki: 
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„ Szikszó Város Önkormányzata …./2008. (XI.24.) Öt. Határozat” 
 

2. A Képviselı-testület a Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás Alapító okiratát az 
alábbiak szerint módosítja: 

 
2.1 Az Alapító okirat hetedik,  „Alapítója, fenntartója” kezdető bekezdése helyébe 
 az alábbi szövegrész lép: 
„Alapítója, fenntartója:  
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Önkormányzat (3525 Miskolc, Városház tér 1.) 
Sárospatak Város Önkormányzata (3950 Sárospatak, Kossuth út 44. 
Sátoraljaújhely Város Önkormányzata (3980 Sátoraljaújhely, Kossuth tér 5.) 
Encs Város Önkormányzata (3860 Encs, Petıfi út 75.) 
Mezıkövesd Város Önkormányzata (3400 Mezıkövesd, Mátyás király u. 112.) 
Szerencs Város Önkormányzata (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) 
Szikszó Város Önkormányzata ( 3800 Szikszó, Kálvin tér 1.)” 
 
2.2 Az Alapító okirat „Záradék” címő szövegrész utolsó bekezdésként a következı 
 szövegrésszel egészül ki: 
 

„Szikszó Város Önkormányzata …../2008. (XI.24.) Öt. Határozat alapján 
 

Füzesséri József     Miklós Béláné 
polgármester         jegyzı” 
 
3.  A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert az 1-2) pontokban foglalt 
 módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Megállapodás és Alapító okirat 
 aláírására.  

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
6.12 Elıvásárlási jogról lemondás 
 
Bratu László polgármester ismerteti a képviselı-testülettel, hogy mint az épület alatt lévı telek 
tulajdonosát, az önkormányzatot elıvásárlási jog illeti meg a földhasználattal érintett épület 
vonatkozásában, melyet most a tulajdonos el kíván idegeníteni. Kéri a képviselı-testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:    169/2008. (XI. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Elıvásárlási jogról lemondás 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az 518/A hrsz.-ú ingatlan  
vonatkozásában fennálló törvényben biztosított elıvásárlási joga tárgyában tett 
elıterjesztést és úgy határozott, hogy  a törvényben biztosított elıvásárlási jogáról 
lemond. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. november 30. 

 
6.13 Bejelentések 
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Bolobás Péter képviselı visszatérı, illetve el nem múló problémaként jelzi a MIVAS áruház melletti 
útkeresztezıdésnél terjengı elviselhetetlen szennyvízszagot. Úgy néz ki az ügy nem halad elıre. Kéri 
a felelısökkel szemtıl-szembe való beszélgetés lefolytatását. 
Felhívja a lakosság figyelmét, hogy az önkormányzat által benyújtott és támogatásra érdemesnek ítélt 
illegális hulladéklerakók felszámolása során felszámolásra kerül a fügödi lerakó is, melynek helyén 
parkot kíván létesíteni a településrészi önkormányzat. Arra kér minden környéken lakó polgárt, hogy 
vigyázzák a létesítendı parkot, különös tekintettel a beültetésre kerülı csemetékre. 
 
Bratu László polgármester nem tudja megérteni, hogyan győlhet fel minden második évre egy 
hatalmas illegális lerakóhely az említett területen, mikor utcánként ki van helyezve egy 2000 literes 
konténer, amely telítettség esetén ürítésre kerül. Minden második évben eltakarításra kerül és újra és 
újraképzıdik. Most a rekultiváció után parkosításra kerül sor és ülıpadok kerülnek kihelyezésre, 
melyek megırzéséért mindent megtesz az önkormányzat. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke abban kér segítséget, hogy a 
Május 1. úton gyakori gyorshajtások kerüljenek kiszőrésre, megakadályozásra. Két éven belül két 
halálos baleset is történt itt és gyermekbaleset is. Kéri a sebességkorlátozás érdekében eljárni. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı Bolobás Péter képviselınek válaszolva elmondja, hogy újabb felszólítást 
küldött a szolgáltató felé, melyben kérte a probléma megoldását, de eddig még nem érkezett válasz. 
Úgy véli  hogy ezután már csak a személyes megkeresés vezethet eredményre. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a város 
lakosságát, hogy a Bursa Hungarica Felsıoktatási Ösztöndíjpályázat keretében 114 A típusú és 28 B 
típusú pályázat került benyújtásra és elfogadásra. A bizottság a támogatást négy 
jövedelemkategóriában osztja: 28.500 Ft egy fıre esı jövedelem, valamint árvák és félárvák esetén a 
támogatás 4500 Ft, 28501 Ft és 42.750 Ft között a támogatás 3500 Ft, 42.751 Ft és 57.000 Ft között a 
támogatás 2500 Ft, e feletti egy fıre esı jövedelem esetén pedig 1500 Ft. A 2009-es költségvetésben 
a szociális elıirányzat terhére ezen összegeket vállalni kell. Kéri ezen lehetıséget kötelezıként 
kezelni, mert ha a város nem támogatja a tanulókat, akkor a megyei önkormányzat és a minisztérium 
sem tud támogatást nyújtani a tanulni szándékozó fiataloknak. 
Másodsorban elmondja, hogy 50 tonna tartós élelmiszer érkezik rövidesen a városba, melybıl a 
fogyatékosok támogatásában részesülık, a munkaképesség-csökkentek, egészségkárosodottak és 
rokkantnyugdíjasok, valamint a 3 vagy több gyermekes családok fognak részesülni. A bejelentkezési 
határidı: december 5. 
Harmadsorban arra kéri az önkormányzatot, hogy amennyiben lehetıség nyílik pályázati úton 
internet hozzáférési lehetıséget biztosítani a fogyatékkal élıknek, illetve a hátrányos helyzető 
gyermekeknek, akkor segítse ıket a város ezzel is. 
Bejelenti, hogy az idén is megrendezésre kerül a Szeretetnapi ünnepség, melyre az 59. évüket 
betöltött nık és a 62. évüket betöltött férfiak megtisztelı részvételét várják. 
Végezetül megköszöni az október 30-án tartott az abaújdevecseri Hısi emlékmő felújításának 
ünnepségén való részvételt polgármester úrnak, alpolgármestereknek és minden megjelent képviselı-
testületi tagnak. 
 
Bratu László polgármester megerısíti, hogy a képviselı-testület már kijelentette, hogy a 2009-es 
tanévben is támogatja a fiatalokat, azzal, hogy csatlakozott az ösztöndíjpályázathoz. 
 
Szeles András alpolgármester kérdést szeretne intézni egyrészt polgármester úrhoz, másrészt jegyzı 
úrhoz. Polgármestertıl kérdezi, hogy igaz-e, hogy a városban van még felhasználatlan mőfüves 
pályaborítás? Jegyzı úrtól kérdezi, hogy ki fizeti a közüzemi díjakat a többcélú épület irodáiban? 
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Bratu László polgármester elmondja, hogy az ausztriai Strabag két mőfüves pályára való anyagot 
adott a városnak egy szanált területrıl visszabontásból. Az ára 1 euro volt. Szerencs és Encs kapott 2-
2- pályára valót mőfüvet azzal, hogy a szállítási költséget kellett viselni. Az így megkapott mőfüves 
pályaborítást az oktatási intézményeknél szeretné a város lerakni, de ehhez elı kell készíteni azt a 
helyet, ahová majd lefektetésre kerül: ki kell alakítani az altalajrészt és körbe kell keríteni. Jelenleg a 
szociális földprogram telephelyén került raktározásra a két pályaborítás, várva a legolcsóbb 
megvalósítási lehetıséget. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı a kérdésre válaszolva kifejti, hogy a fogyasztóórák az irodák eladásával, 
illetve kiadásával egyidejőleg átíratásra kerültek a használókra. De jelenleg még valóban vannak 
gondok a szolgáltató számlázásával.  
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester köszönetet mond a november 8-i egészségnap szervezıinek és 
résztvevıinek. A kistérségi rendezvény óriási tömegeket vonzott várakozáson felül és nagy sikerrel 
zárult. Közremőködtek az ÁNTSZ, a Gondozási Központ dolgozói, a cigány szervezetek és a helyi 
orvosok is. A rendezvény sikerét mi sem mutatja jobban, mint hogy pl. emlıszőrésen az encsi nık 
csaknem 80%-a részt vett, míg a megyei átlag 50-55% szokott lenni. A Magyarországi Roma 
Parlament is támogatta a programot és megjelent képviselıik megerısítették a nagy siker láttán, hogy 
a jövıben is szívesen nyújtanak segítséget hasonló rendezvények szervezésében az encsi 
kistérségnek, hiszen nagy volt a roma résztvevık száma is. 
 
Bratu László polgármester megköszöni a szervezık lelkiismeretes munkáját. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı megköszöni az intézményvezetık pontos, precíz 
munkáját és határidıre leadott adatszolgáltatást a gazdálkodásról készült jelentéshez. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 
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   hitelesítı                   hitelesítı 


